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فريدون حسن

لگدمالی اعتماد مردم با تاج 
هنوز تا هشتم ش��هریورماه یک ماه فاصله داریم، اما گویا همانطور که 
واعظ آشتیانی دوشنبه شب گفت باید منتظر جلوس دوباره مهدی تاج 

بر صندلی ریاست فدراسیون فوتبال باشیم.
دیروز کمیته بدوی انتخابات فدراسیون فوتبال اعلام کرد واعظ آشتیانی، 
اسدی و آخوندی نمی توانند در انتخابات شرکت کنند. دلیل آن هم نداشتن 
پنج امضا از اعضای مجمع عنوان شده بود، دلیلی که حتی خود اعضای کمیته 
بدوی هم نمی توانند سندی برای صحت آن ارائه کنند که اگر می توانستند 
حبیبی در جریان برنامه دوشنبه شب آنگونه که همه دیدند در پاسخ به سه 

کاندیدای معترض به جای دلیل و مدرک متوسل به توهین نمی شد.
حالا اما کار را برای خودشان تمام کرده اند و رسماً اعلام کردند سه کاندیدای 
مذکور نمی توانند در انتخابات شرکت کنند. بدیهی است که این سه تن به 
استیناف شکایت کنند، اما به نظر می رسد فایده چندانی نداشته باشد، چراکه 
حالا مثل روز روش��ن است که سیستم فاس��د حاکم بر فوتبال مدیر فاسد 
می طلبد، ولاغیر. حالا همه جا عزیزمحمدی، میرشاد ماجدی و مهدی تاج 
گزینه های شرکت در انتخابات هشتم شهریور هستند که از میان آنها یکی به 
عنوان رئیس آینده فوتبال معرفی می شود. این یکی را از همین حالا بخوانید 
»مهدی تاج« تا روی هرچه مهندسی انتخابات باشد سفید شود. اصلاً نیازی 

به مهدسی نبوده و نیست، فوتبال فاسد همین نوع مدیر را می خواهد.
از جمع سه نفر موجود نفر اول که کلًا تعطیل است و اصلًا کسی نیست بپرسد 
جناب عزیزمحمدی هدفت چه بوده که آمدی! فقط می خواستی اسمی به میان 
آید و یادمان بیفتد ماجرای آن قراردادی را که با شرکت آل اشپورت در جریان 
لیگ برتر بس��تی، قراردادی که به گونه ای تنظیم شده بود که ما حتی قادر به 
شکایت به خاطر محصولات بی کیفیتش هم نبودیم. در خصوص عزیزمحمدی 
می توان اینگونه گفت که ثبت نام کرده تا در موقع لازم به نفع یکی کنار برود، 

یکی که حتماً عزیزمحمدی را در فدراسیونش به کار می گیرد.
این از نفر اول، اما در خصوص نفر دوم هنوز کس��ی به درستی نمی داند که 
چگونه میرش��اد ماجدی ناگهان تصمیم گرفت در انتخابات شرکت کند. 
سؤالی که محمد آخوندی هم دوشنبه شب پرسید، اما ماجدی با به میان 
کشیدن پای خدا و پیغمبر از پاسخ به آن طفره رفت و آخر هم نگفت که نقش 
رئیس کمیته ملی المپیک در ماجرای ثبت نام و حضور او در انتخابات چه 
بوده است. بدیهی است که ماجدی هم گزینه خوبی برای کنار کشیدن است، 
به خصوص اینکه احتمال رأی آوردنش در مب��ارزه انتخاباتی با گرگ های 

باران دیده این میدان بسیار پایین است.
اما برس��یم به نفر س��وم این جم��ع؛ مهدی ت��اج، مقصر اصل��ی ماجرای 
ویلموتس گیت، شخصی که حالا می گویند متخصص فوتبال است و خودش 
هم از دوران ریاستش به عنوان مشعشع ترین دوران فوتبال ایران یاد می کند. 
همان دورانی که برخی تیم های ملی حتی پیراهن درس��ت و درمان برای 
پوشیدن نداشتند و افتخارآفرینی بانوان فوتسال تنها با دریافت یک سکه 
پاسخ داده شد! همان دورانی که نهایت آن شد پرونده ویلموتس، پرونده ای 
که حالا تاج، رسانه ها را متهم می کند که در آن سیاه نمایی می کنند و یک 

قرارداد خوب بوده که باید برایش دو ساعت در تلویزیون صحبت کند!
سکوت وحشتناکی که بر فضای فوتبال حاکم بود کار خودش را کرد، حتی 
اعتراض ها هم جواب نداد و کسی پیگیر نش��د که اصلًا تاج چگونه ثبت نام 
کرده، آن هم وقتی همچنان پرونده بزرگ ترین خس��ارت به  بیت المال به 
نتیجه نرسیده  است. حالا او با خیال راحت از اینکه سه رقیب اصلی خود را 
از میدان به در کرده بیشتر از قبل به ریاست دوباره فکر می کند. تاج خوب 
می داند که عزیزمحمدی و میرشاد ماجدی رقبایش نیستند. فقط در این 
میان یک نکته می ماند و آن اینکه دیگر به کدام نهاد نظارتی می توان اعتماد 
کرد. تاج میلیاردها تومان به بیت المال ض��رر زده و حالا آمده تا به همه ما 

دهن کجی و اعتماد مردم را زیر پای خود لگدمال کند.

ستاره برزیلی پاری سن ژرمن قبل از شروع جام جهانی 
قطر باید به ش�هر بارس�لون برود و در جلسه دادگاه 
حاضر ش�ود. موضوع انتقال نیمار از تیم سانتوس به 
بارسلونا هنوز حل نشده است. شرکت برزیلی مدعی 
است 40 درصد حقوق این بازیکن متعلق به آنهاست 
و بابت این مس�ئله درخواس�ت غرامت 150 میلیون 
یورویی و پنج سال زندان کرده است. عجیب تر اینکه 
وزارت خزانه داری اسپانیا نیز تقاضای دو سال زندان 
برای پدر و مادر نیمار کرده اس�ت! به همین دلیل این 
بازیکن به همراه پ�در و مادرش و همچنین س�اندرو 
روسل و جوزپ بارتومئو، مدیران سابق باشگاه بارسا 
باید در دادگاه بارسلون حاضر ش�وند و از خود دفاع 
کنند. دادس�تانی اس�پانیا همچنان پرونده شکایت 
از نیمار را بررس�ی می کن�د و به رغم دفاعی�ه نیمار و 

وکلایش این پرونده کماکان باز است.

احضار نیمار به دادگاه
قاب

کمیته  ملی المپیک روز ش�لوغی را پش�ت 
س�ر گذاش�ت. برخی از چهره هایی که برای 
ثبت ن�ام در مجم�ع انتخابات�ی ای�ن کمیته 
عجله داشتند، دیروز خودشان را به خیابان 
سئول رساندند و اعلام کاندیداتوری کردند. 
ثبت ن��ام انتخاب��ات کمیته  مل��ی  المپیک روز 
گذشته آغاز شد و همانطور که انتظار می رفت 
تع��دادی از مدعی��ان پس��ت های مختل��ف 
آمدن��د و فرم ه��ای مخص��وص را پ��ر کردند. 
محمود خس��روی وفا، مهدی علی نژاد و آرش 
میراس��ماعیلی ب��ه اضاف��ه هادی س��اعی که 
زودتر از بقیه ثبت ن��ام کرده، چهره های مدعی 
جانشینی صالحی امیری هستند. این روند تا روز 
20مردادماه ادامه خواهد شد و به نظر می رسد 
مثل همیشه گزینه های اصلی ریاست روزهای 

آخر وارد گود انتخابات شوند. 
      

فرآین��د ثبت ن��ام نامزدهای انتخابات، شش��م 
شهریورماه شروع شده و همه آنها که خود را در 
حد ریاست یا عضویت در هیئت اجرایی می دانند 
از مدت ها قبل رایزنی ها و لابی های شان را آغاز 
کرده اند. اگرچه هنوز حواش��ی نح��وه انتخاب 
خبرگان ورزش��ی و نمایندگان باشگاه ها تمام 
نشده، ولی فعلًا همان نفراتی که انتظار داشتیم 
وارد می��دان ش��ده اند. اصلی ترین نام��زد فعلًا 
محمود خسروی وفاس��ت. رئیس فعلی کمیته 
ملی  پارالمپیک از جمله مدیران موفق، باتجربه 
و خوش س��ابقه محسوب می ش��ود. از قبل هم 
شنیده   می شد خسروی وفا که پیش از این هم 
سابقه ثبت نام برای احراز پست ریاست کمیته 
المپیک داش��ته برای انتخابات ششم شهریور 
هم اعلام آمادگی کند. البت��ه او بعد از ثبت نام 
به ی��ک نکته مهم اش��اره کرد. گفته می ش��ود 
احتمالاً صالحی امیری برخلاف ادعاهای قبلی 
در لحظه آخر تغیی��ر عقیده بدهد ک��ه در آن 
صورت خسروی وفا به نفع او از انتخابات انصراف 
خواهد داد: »فقط برای ریاس��ت ثبت نام کردم. 
این دومین دوره است که برای ریاست ثبت نام 
می کنم. در سه دوره قبلی انتخابات انصراف دادم. 
در این دوره هم اگر صالحی امیری وارد انتخابات 
شود )به نفع او( انصراف خواهم داد، ولی اگر او 

نیاید، احتمالاً می مانم و رقابت می کنم.«
معاون سابق وزارت ورزش گزینه دیگری بود که 
برای ثبت نام تعلل نکرد. مهدی علی نژاد که در 
زمان حضورش به عنوان معاون س��لطانی فر در 
وزارت ورزش حواشی زیادی را به وجود آورده 

بود، هدفی جز ریاست کمیته ملی  المپیک در 
سر ندارد. علی نژاد نه تنها نگران ردصلاحیتش 
نیست، بلکه معتقد است هیچ گرایش سیاسی 
هم ندارد: »سال هاست در حوزه ورزش هستم 
و نزدیک 26س��ال در ورزش  پس��ت مدیریتی 
داشتم. همچنین تجربه ارزشمندی در معاونت 
وزارت ورزش داشتم. 13 سال رئیس فدراسیون 
ووشو بودم، سابقه حضور در اداره ورزش وزارت 
نفت و رس��انه را هم دارم. ضم��ن اینکه تجربه 
15ساله عضویت در هیئت رئیسه جهانی ووشو 
و نایب رئیسی آسیا را دارم.«  معاون سابق وزیر 
ورزش با اشاره به نقش دیپلماسی در ورزش به 
نحوه انتخاب خبرگان ورزشی انتقاد کرد: »نیاز 
است فردی در کمیته باش��د که به دیپلماسی 
ورزش��ی آگاه و در واقع دیپلمات ورزش باشد. 
در واقع کمیته ملی المپیک، وزارت امور خارجه 
ورزش ایران است. باید کسانی مسئول شوند که 
تجربه دارند و سرد و گرم را چشیده اند.  امیدوارم 
اعضای مجم��ع به من اقبال نش��ان بدهند . هر 

انتخاباتی فرآیندی دارد و معرفی خبرگان توسط 
هیئت اجرایی هم بخشی از آن است که رئیس 
کمیته معرفی می کند. در این انتخابات هم این 

فرآیند طی ش��د و عزیزان ترجیح دادند نفراتی 
از خودش��ان را انتخاب کنن��د. نمی توان 
خرده گرفت، چ��ون حق طبیعی آنها 
بود. هرچند ج��ای بزرگانی مانند 
کیومرث هاشمی، پولادگر و اصغر 
رحیمی در مجم��ع آینده خالی 
خواهد بود و آنها سرمایه ورزش 
هستند. سابقه نش��ان می دهد 
گرایش سیاسی خاصی نداشته ام. 
من یک مدی��ر حرفه ای هس��تم 
و با چه��ار دولت کار ک��رده ام. قطعاً 
حمایت دولت مهم و  تأثیرگذار اس��ت. 
دولت بارها بر جایگاه ورزش تأکید کرده است 
و مشکلی نیس��ت. اگر در خودم نمی دیدم که 
بتوانم در ش��رایط فعلی تأمین مالی کنم، قدم 
پیش نمی گذاشتم. حاشیه خاصی ندارم. برای 
مجمع ناش��ناخته نیس��تم و همه من را خوب 
می شناسند. اگر نمی توانستم رأی بیاورم در این 

میدان وارد نمی شدم.«
رئیس فدراسیون جودو هم سودای ریاست در 
سر دارد. آرش میراس��ماعیلی علاوه بر پست 
ریاس��ت و برای عضویت در هیئت رئیسه نیز 
ثبت نام ک��رده اس��ت. او معتقد اس��ت با یک 
برنامه بلندمدت و دیپلماسی ورزشی می توان 
مش��کلات بزرگ این حوزه را مرتفع کرد:  »با 
افتخار برای ثبت نام آمدم و برای پست ریاست و 
هیئت اجرایی ثبت نام کردم.  اعتقاد همیشگی ام 
این بوده که این پست ها مختص افراد ورزشی 
است و با احترام به دوستانی که خدمت کردند، 
یک بار که دولت به وزیر ورزش��ی اعتماد کرده 
است، دوستان اجازه دهند این جایگاه مختص 
کسانی باشد که خاک ورزش را خوردند. دولت 
فش��اری برای حضور گزینه ای خ��اص در این 
انتخابات نداشته است و امیدوارم این بار کمیته 
المپیک مانند وزارت ورزش به دست ورزشی ها 
بیفتد. کمیت��ه جایگاه رفیع��ی در دنیا دارد و 
کاره��ای بزرگی را می توان انج��ام داد و اینجا 
نیاز به وجود دیپلماس��ی ورزش��ی احس��اس 
می ش��ود. کارهایی ک��ه در این م��دت انجام 
نشده، باعث شده است ما قهرمانان رنج ببریم. 
کمیته برای کار سیاسی نیست، بلکه برای کار 
ورزش��ی مربوط به فدراسیون هاست. ورزش 
یک برنامه بس��یار خوب بلندمدت می خواهد. 
مدال ه��ای المپیک براس��اس اس��تعداد ها و 
خودساختگی قهرمانان و تک چهره ها بوده، اما 
هیچ وقت برنامه ری��زی خاصی صورت نگرفته 
اس��ت. ما هنوز یک خوابگاه درست و حسابی 
برای کمپ های تیم مل��ی نداریم. امیدوارم به 

قهرمانان توجه شود.«
تاکنون برای عضویت در هیئت رئیس��ه کمیته 
ملی  المپیک محمدرضا پوریا، رئیس فدراسیون 
بدمینتون، آرش میراس��ماعیلی، هادی ساعی 
و غلامرض��ا ش��عبانی بهار، رئیس فدراس��یون 

تیروکمان ثبت نام کرده اند.

قصد وزارت آرامش ژیمناستیک است
آرش فرهادیان، سرپرس��ت دفتر امور مش��ترک فدراسیون های 
ورزشی در خصوص حواشی پیش آمده بعد از انتخاب سرپرست 
فدراسیون ژیمناستیک گفت: »متأسفانه بعد از معرفی علوی  نامور 
در فضای مجازی برخی بی اخلاقی ها اتفاق افتاد و برای ایجاد آرامش 
در خانواده ژیمناستیک، وزارت ورزش ترجیح داد به گونه ای عمل 
کند که تا زمان برگزاری مجمع انتخاباتی فدراسیون ژیمناستیک 
و در بحث مدیریت این فدراسیون، هیچ گونه تنشی وجود نداشته 
باشد. قصد وزارتخانه ایجاد آرامش در فدراسیون ژیمناستیک بود. 
ما با بروز بی اخلاقی ها به شدت مخالف هستیم و اتفاق رخ  داده نیز 
اصلًا خوب نبود، به خصوص  که برخی بخواهند در فضای مجازی 

شخصیت و آبروی یک انسان را زیر سؤال ببرند.«

کره باز هم 6 تایی شد
چهارمین روز مسابقات ورزش های نابینایان و کم بینایان قهرمانی 
آسیا- پاسفیک در ش��هر منامه بحرین در حالی آغاز شد که تیم 
ملی گلبال زنان کشورمان برابر کره جنوبی به پیروزی دست یافت. 
در این رقابت، تیم ملی گلبال زنان با نتیجه 6  بر 3 کره جنوبی را 
شکست داد. هر شش گل ایران را سمیرا جلیلوند، کاپیتان تیم ملی 
به ثمر رساند تا خاطره شش گل تیم ملی فوتبال به کره جنوبی در 
سال 1996 دوباره تکرار شود. ملی پوشان کشورمان عصر دیروز 

مقابل استرالیا قرار گرفتند.

تیم ملی والیبال ایران پس از کسب عنوان هفتم در لیگ ملت های 2022 
والیبال، حالا مسابقات قهرمانی جهان را پیش رو دارد، رقابت هایی که 
عطایی ترکیب ش��اگردانش را برای حضور در آن اندک��ی تغییر داده و 
برخلاف لیگ ملت ه��ا برای قهرمانی جهان از محمد موس��وی، مدافع 
باتجربه والیبال ایران هم دعوت کرده است. میلاد عبادی پور، امیرحسین 
اسفندیار، مرتضی شریفی، میثم صالحی، محمدجواد معنوی نژاد، شهروز 
همایونفرمنش، سیدمحمد موسوی، علی اصغر مجرد، امیرحسین توخته، 
مهدی جلوه، امین اسماعیل نژاد، صابر کاظمی، جواد کریمی، محمدطاهر 
وادی، محمدرضا حضرت پور و محمدرضا موذن 16 بازیکنی هستند که 
عطایی برای آماده سازی جهت حضور در قهرمانی جهان آنها را به اردو 
دعوت کرده است. نفراتی که دهم مردادماه باید برای حضور در اردو خود 
را به کادر فنی معرفی کنند. مسابقات والیبال قهرمانی مردان جهان سال 
2022 با حضور 24 تیم از چهارم تا بیستم ش��هریورماه سال جاری به 
میزبانی دو کشور لهستان و اسلوونی برگزار می شود و بلندقامتان ایران 
در مرحله مقدماتی این رقابت ها در اس��لوونی به مصاف حریفان خود 

)آرژانتین، مصر و هلند( می روند.

 لیست تیم ملی والیبال اعلام شد
موسوی بازگشت

عطایی شاگردانش را 
به خط کرد

 فدراس�یون فوتب�ال قص�د دارد در راس�تای ح�ل مش�کلات 
داوری فصل پی�ش رو، ی�ک دوره کلاس های آموزش�ی با حضور 
فرنان�دو، م�درس اس�پانیایی فیف�ا ب�رای داوران برگ�زار کند. 
فصل گذشته داوری های پرحرف و حدیث لیگ برتر صدای همه تیم ها 
را درآورده بود و کمتر مرب��ی، مدیر یا بازیکنی را می ش��د یافت که از 
قضاوت داوران رضایت داش��ته باش��د. هرچند اعتراض های پی در پی 
به داوری های پرانتقاد در طول فصل راه به جایی نبرد، اما فدراس��یون 
اکنون درصدد است با برگزاری یک دوره کلاس آموزشی، گامی برای 
ارتقای س��طح کیفی داوران بردارد و از میزان اشتباهات احتمالی در 

فصل پیش رو بکاهد. 
      

براساس برنامه ریزی های انجام شده، در این دوره قرار است 135 داور حضور 
داشته باشند که بی ش��ک تنها مختص داوران لیگ برتر نیست و علاوه بر 
داوران لیگ های دسته های پایین تر، ناظران و حتی داوران زن را نیز شامل 
می شود. کلاس هایی که قرار است در پایان آن برای تعیین سطح داوران، 
امتحانی نیز طی آن از داوران و ناظران گرفته شود. این بدون شک یکی از 
کارهای قابل قبول فدراسیون در خصوص داوران است. برگزاری کلاس های 
آموزشی و همچنین برگزاری امتحانات کتبی برای تعیین سطح آنها جهت 
قضاوت در لیگ برتر و دسته های پایین تر نکته قابل قبولی است که بی تردید 
می تواند باعث ارتقای سطح دانش داوران شود و از میزان اشتباهات آنها در 
لیگ های پیش رو بکاهد، اما بدون شک برگزاری این کلاس ها تنها راه حل 
مشکل نیس��ت و نمی تواند به تنهایی از میزان قابل توجهی از اشتباهات 

داوران که فصل گذشته بحق صدای بسیار را در آورده بود، بکاهد!
ارتقای سطح کیفی داوران، نیازمند رعایت مسائل متعددی است که 
برگزاری کلاس های آموزشی و امتحانات کتبی جهت تعیین سطح تنها 

یکی از موارد لازم و ضروری است، نه تمام آن!
      

یکی از بزرگ ترین مشکلات در خصوص پایین آمدن فاحش سطح کیفی 
داوران طی سال های گذش��ته به عدم نظارت درست بر انتخاب داوران 
در سطح استان ها برمی گردد. مسئله ای که انتقاد داوران بسیاری را به 
دنبال داشته، اما هرگز راه به جایی نبرده است. عدم حضور در تست های 
آمادگی جسمی عمده مش��کلی اس��ت که باعث پایین آمدن کیفیت 
قضاوت داوران شده است. طی سال های گذشته بارها شاهد اعتراض های 
متعددی در این راستا بودیم و بسیاری مدعی بودند داوران انتخابی استان 
که نام آنها برای قضاوت در لیگ برتر و لیگ های دسته پایین به کمیته 
داوران فدراسیون فوتبال ارسال شده، حتی حاضر به شرکت در تست ها 
نیز نشده اند. مسئله ای که شاید اصلی ترین دلیل حضور پرتعداد داوران 
برای قضاوت در لیگ برتر سالی بود که گذشت. داورانی که با فشار برخی 
هیئت های فوتبال به لیست کمیته داوران اضافه شده بودند، بی آنکه هیچ 
مزیت خاصی به لحاظ دانش یا حتی آمادگی جسمانی داشته باشند و این 

مسئله در بسیاری از بازی ها نیز مشهود بود. 
      

اینکه کمیته داوران فدراس��یون فوتبال در پی برگ��زاری کلاس های 
آموزشی با حضور مدرس کاربلد فیفا باشد، اتفاق خوبی است که می تواند 
باعث ارتقای سطح دانش داوران شود. با این وجود حتی ارتقای دانش 
نیز به تنهایی نمی تواند کارساز باشد اگر داوران آمادگی جسمی لازم را 
نداشته باشند و تنها به واسطه رابطه ها و لابی های قوی نا م شان در لیست 
رد شده باشد. مسئله ای که در تست های استانی به وفور دیده می شود، اما 
با وجود انتقادهای بسیار هرگز طی سال های اخیر ترتیب اثری به آن داده 
نشده تا شاهد حضور داورانی با سطح کیفی بالا و عملکردی قابل قبول 
باشیم، به طوری که فغانی و بنیادی فر را می توان تنها داوران باقیمانده از 
نسل طلایی داوری ایران نامید و با شرایطی که طی سال های اخیر شاهد 
بودیم، بعید است که به زودی داورانی باکیفیت داشته باشیم که توان 
حضور در مجامع بین المللی را داشته باشند، وقتی هنوز در فوتبال ایران 

قضاوت های شان مورد قبول نیست!
      

اما آنچه در این میان نگرانی برخی را به دنبال داش��ته، نحوه برگزاری 
امتحان کتبی جهت تعیین س��طح داوران در پی برگزاری کلاس های 
آموزش��ی اس��ت. اینکه آیا این تعیین س��طح به درس��تی و براساس 
شایسته سالاری انجام می شود یا نتیجه آن مانند روندی است که طی 
سال های اخیر در جهت گزینش داوران در استان ها دنبال شده است! 
بی شک اگر این داستان پایانی ش��بیه به گزینش داوران در استان ها 
داشته باشد، برگزاری دوره های آموزشی هم هیچ گونه تأثیری در روند 
بهبود قضاوت ها نخواهد داشت. در غیر این صورت اما می توان امیدوار 
بود که قرار است قدمی در راستای ارتقای سطح داوران برداشته شود. 
هرچند برگزاری کلاس های داوری به تنهایی راه  گشا نیست و کمیته 

داوران بی شک بهتر از هر ارگان دیگری به این مسئله واقف است.

اقدام فدراسیون برای ارتقای سطح فنی داوران

 کلاس آموزشی لازم 
اما ناکافی!

دوستانه های جذاب

دیدارهای تدارکاتی رقبای دیرینه اسپانیا در 
تور پیش فصل امریکا با نتیجه مش��ابه 2-2 به 
پایان رسید. مصاف دوستانه بارسا با یووه در تور 
پیش فصل امریکا با تساوی 2-2 به پایان رسید. 

آبی واناری ها که پیشتر مقابل رئال در دیداری 
تدارکاتی به پیروزی یک بر صفر دس��ت یافته 
بودند، برابر یوونتوس نیز بازی قابل قبولی را از 
خود به نمایش گذاشتند، به خصوص دمبله که 

هر دو گل کاتالان ها را به ثمر رساند. هرچند هر 
دو گل دمبله که انگیزه های زیادی برای اثبات 
خود در زمین داشت توسط مویزه کین جبران 
شد تا بازی به مصافی برای خودنمایی این دو 
بازیکن تبدیل شود، اما برای سکاندار نیمکت 
بارس��ا بیش از نتیجه، محک زدن شاگردانش 
اهمیت داشت، به طوری که در آغاز نیمه دوم، 
دس��ت به تغییرات گس��ترده ای زد تا به همه 
ش��اگردانش فرصت بازی داده باش��د. این در 
حالی بود که آلگری روی نیمکت یووه از دقیقه 
60 به بعد بود که دست به تعویض زد، چراکه 
برای او نیز مانند همتایش روی نیمکت بارسا 
نه نتیجه که محک زدن شاگردانش بیش از هر 
چیز دیگری اهمیت داش��ت. اما دریافت گل 
دوم از یووه و تساوی بازی در دقیقه هفتم نیمه 
دوم و عدم باز شدن دروازه های دو تیم تا پایان 
این نبرد نش��ان داد هم ژاوی و هم آلگری باید 
توجه بیشتری به خط حمله تیم های خود در 

امر گلزنی داشته باش��ند تا در فصل پیش رو از 
این بابت به مشکل نخورند. رئالی های مادرید 
هم که درست مانند رقیب دیرینه خود امریکا 
را برای س��پری کردن تور پیش فصل انتخاب 
کردند، بامداد چهارشنبه مقابل کلاب امریکا به 
تساوی 2 – 2 رضایت دادند. شاگردان آنجلوتی 
که در نخس��تین دیدار دوس��تانه خود در این 
اردوی تدارکاتی برابر کاتالان ها تن به شکست 
داده بودند از عهده کلاب امریکا هم برنیامدند 
و مقابل این تیم نیز به تس��اوی رضایت دادند. 
اما گلزنی هازارد در این دیدار بعد از 188 روز 
برای کهکشانی ها جای خوشحالی داشت. دیگر 
گل رئال را در این دیدار دوستانه بنزما به ثمر 
رساند. ولی شاید مهم تر از گلزنی هازارد در این 
دیدار نیمکت نش��ینی بورخا مایورال، ماریانو 
دیاز و اودریوسولا بود که نشان می داد مرد اول 
نیمکت کهکشانی ها حساب چندانی روی این 

سه بازیکن در فصل پیش رو باز نمی کند.

 تساوی های 

 همسان بارسا و رئال 

در امریکا 

شمیم رضوان
      بازتاب

  سوداگران روز اول

دنیا حیدری

س��تاره پرتغالی بع��د از غیبت طولانی مجبور ش��د به کم��پ تمرینی 

اشرف رامین
منچستریونایتد برود تا با مدیران باشگاه مذاکره کند. کریستیانو رونالدو       چهره

مدت هاست اعلام کرده خواهان جدایی از جمع شیاطین سرخ و پیوستن 
به تیمی دیگر است تا بتواند فصل آینده نیز در لیگ قهرمانان اروپا بازی کند. من یونایتد در تور تابستانی 
به تایلند و استرالیا رفت و چهار بازی تدارکاتی برگزار کرد. با این  حال غیبت رونالدو در اردوی پیش فصل 
بیش از پیش به چشم آمد. مهاجم مشهور به خاطر مشکلات خانوادگی و با گرفتن اجازه از کادرفنی در 

تمرینات حضور نداشت. بعد از آنکه هیچ کدام از تیم های 
مطرح اروپایی تمایلی به استخدام او نداشتند، رونالدو به 
همراه ژرژ مندس، مدیر برنامه هایش به کمپ کرینگتون 
رفت و جلسه ای را با حضور مدیران باشگاه برگزار کرد. 
کمتر از 10 روز دیگر فصل جدید لیگ جزیره شروع 
می شود و رونالدو هنوز تکلیفش را نمی داند. او اگرچه 

رابطه خوبی با تن هاگ س��رمربی تیم دارد، ولی غیبت 
یونایتد در لیگ قهرمانان عملًا رونالدو را بی انگیزه 

کرده است. گفته می ش��ود این بازیکن از 
باشگاه خواسته قراردادش را تا سال 

2024 تمدید کند تا او برای انتقال 
قرضی به تی��م دیگر مش��کلی 

نداشته باشد. نکته جالب اینکه 
انریکه س��رزو، رئیس باشگاه 
اتلتیکومادرید ه��م انتقال 
رونالدو به این باش��گاه را 

تکذیب کرده است.

چهره های آشنا در کلاس مربیگری 

بلاتکلیف مثل رونالدو

برگزاری کلاس مربیگری درجه اول آسیا از جمله اقداماتی است 
که فدراسیون فوتبال با جدیت خاصی پیگیر آن است. کلاس هایی       خبر

که از دیروز در آکادمی فوتبال ایران آغاز شده و چهره های نام آشنایی هم در آن حضور دارند، از 
سیدمهدی رحمتی و سیاوش اکبرپور گرفته تا ابراهیم شکوری همه آمده اند تا در این کلاس ها 
توانایی های فنی خود را بالاتر ببرند و بتوانند فوتبالیس��ت های بهت��ری را تحویل جامعه فوتبال 
بدهند. البته دیدن برخی چهره های رس��انه ای و مجریان تلویزیون��ی در این جمع جای تعجب 
داشت، هرچند فوتبال ایران این روزها اینقدر اتفاقات عجیب و غریب به خود می بیند که این مورد 

چندان به حساب نمی آید.

شیوا  نوروزی
   گزارش  یک

ثبت نام 

نامزدهای کمیته 

ملی  المپیک آغاز 

شد گزینه های اصلی 

هنوز نیامدند

فرآیند ثبت ن�ام نامزدهای 
انتخابات، ششم شهریورماه 
شروع ش�ده و همه آنها که 
خ�ود را در حد ریاس�ت یا 
عضوی�ت در هیئت اجرایی 
می دانن�د از مدت ه�ا قبل 
رایزنی ها و لابی های ش�ان 
را آغ�از کرده ان�د. اگرچ�ه 
نح�وه  حواش�ی  هن�وز 
انتخ�اب خبرگان ورزش�ی 
و نماین�دگان باش�گاه ها 
تم�ام نش�ده، ول�ی فع�لًا 
هم�ان نفرات�ی ک�ه انتظار 
داشتیم وارد میدان شده اند


